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Onderwerp 

Beantwoording art. 41 vragen over verbod 

op asbestdaken 2014 

Geachte heer Van Tilburg, 

Op 21 maart 2017 heeft u artikel 41 vragen gesteld over het verbod op asbestdaken dat in 

2024 ingaat. In deze brief geven wij u eerst informatie over hoe wij nu al handelen bij 

asbestzaken. Met deze informatie kunnen wij u duidelijker antwoord geven op uw vragen. 

Vanaf 2024 zijn asbestdaken in Nederland verboden. Dit betekent dat eigenaren van 

gebouwen met asbesthoudende dakbedekking deze voor die tijd moeten verwijderen. Het 

verbod beschermt mens en milieu tegen de gezondheidsrisico's die blootstelling aan asbest 

met zich mee kan brengen. Het is de bedoeling dat het besluit waarin dit verbod is 

neergelegd op 1 juli 2017 in werking treedt. De inschatting is dat realisatie van de doelstelling 

niet vanzelf zal gaan. Daarom is naar onze mening tijdige en gezamenlijke aanpak van de 

diverse overheden en overheidsinstanties geboden 

Hoge prioriteit in ons VTH-plan 

Omdat asbest gezondheidsrisico's met zich meebrengt, heeft het toezicht op asbest en dan 

met name de verwijdering ervan, een hoge prioriteit in ons VTH-plan 2017. Dit toezicht laten 

wij onder onze verantwoordelijkheid uitvoeren door specialisten van de Omgevingsdienst 

Brabant Noord (ODBN). Deze specialisten behandelen meldingen over het verwijderen van 

asbest en houden vervolgens toezicht op die verwijdering. Ook sporen zij actief illegale 

verwijdering op. Zij treden actief op bij situaties waar asbestdaken door slecht onderhoud. 
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weersomstandigheden of calamiteiten gezondheidsrisico's veroorzaken of kunnen 

veroorzaken. 

Die hoge prioriteit houdt ook in dat wij bij asbest altijd actief handelen, ook al wijken wij 

daardoor af van onze planning en/of budget. Zo hebben de specialisten van de ODBN in 2016 

bijna 50 % meer uren aan dit thema besteed dan gepland (1827 uur versus 1250 uur). Naast 

het behandelen van alle meldingen hebben zij ook in 47 situaties gehandeld waarbij hetzij 

asbest zonder de vereiste melding werd verwijderd hetzij mogelijke gezondheidsrisico's 

aanwezig waren. 

Actieve rol in breder verband 

Om de gewenste verandering te stimuleren is het zaak dat de diverse overheden en 

overheidsinstanties gezamenlijk optrekken. Subsidieregelingen kunnen stimuleren dat 

bedrijven en particulieren tot verwijdering van asbest overgaan. Door koppeling met andere 

opgaven zoals o.a. de energietransitie en de VAB-problematiek kunnen meerdere doelen 

tegelijkertijd worden gerealiseerd. Daar zetten wij ons voor in binnen allerlei 

samenwerkingsverbanden. 

Inzet voor verlenging subsidieregeling 

Naar aanleiding van de hagelschade in Lith en omgeving hebben wij een beroep op de 

Provincie gedaan om de net beëindigde subsidieregeling voor bedrijven "Asbest eraf, 

zonnepaneel erop" te verlengen. Dit is uiteindelijk gehonoreerd. Met een dergelijke regeling 

kunnen twee doelstellingen tegelijkertijd worden gediend : asbestverwijdering en de 

energietransitie. Binnen onze gemeente kan dit substantieel effect opleveren. Daarom maken 

wij ons hard voor effectuering van deze aanpak. 

G32 

Met betrekking tot het aangekondigde asbestverbod in 2024 hebben wij ons binnen de G32 

gemeenten (platform Duurzaamheid) ingezet om het asbestverbod hoger op de agenda te 

krijgen van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten. Samen met de gemeenten Lelystad 

en Zwolle waren wij trekker hiervan met als specifiek onderwerp voor Oss de agrarische 

bebouwing w.o. de Vrijstaande Agrarische Bebouwing (VAB's). 

Regionale aanpak 

In provinciaal en regionaal verband maken wij ons sterk voor een gezamenlijk plan van 

aanpak naar het asbestverbod in 2024. Een belangrijke rol is daarin voorzien voor de 

Omgevingsdiensten, waaronder de ODBN. De verwachting is dat de ODBN voor de zomer 

daarover een besluit neemt. Wij zullen dit vertalen in een plan van aanpak voor Oss. 
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Antwoord op uw vragen 

1 Is er al een inventarisatie waaruit bliikt hoeveel m^ asbest er binnen de gemeente Oss  

aanwezig is en waar deze zich bevind? 

Nee, we hebben nog geen inventarisatie van de asbestdaken in onze gemeente. Wij zullen 

deze maken met het oog op ons plan van aanpak. Asbest is een breed voorkomend materiaal 

in gebouwen van particulieren en bedrijven. Wij hebben enkel cijfers over agrarische 

gebouwen. Zo weten we dat op grond van een inventarisatie van het totaal van 116 ha aan 

stallen in het buitengebied er 75 ha. aan stallen gebouwd is voor 1993. Na dat jaar mochten 

geen gebouwen met asbesthoudende daken meer gebouwd worden. 

2 Is er al een inventarisatie waaruit bliikt hoeveel m^ asbest er binnen de gemeente Oss  

aanwezig is op daken die ernstig verwaarloosd zijn en die een gevaar voor de omgeving  

opleveren? 

Nee, zie antwoord bij vraag 1 . Wel is de huidige werkwijze er al op gericht om dit soort daken 

actief op te sporen en daartegen direct handhavend op te treden. 

3. Ziin er wettelijke mogelijkheden om deze (probleemdaken) vooruitlopend op de in 2024 in  

werking tredende verbod, nu te verwiideren? 

Ja. Op het moment dat de veiligheid en/of gezondheid in het geding is, kunnen wij direct 

handhavend optreden op basis van het Asbestverwijderingsbesluit. 

4. Ziin eigenaren al benaderd door de qemeente en gewezen op hun plichten na 2024? 

Nee. In gesprekken met het bedrijfsleven w.o. de ZLTO is en wordt dit onderwerp wel 

besproken . Er is geen specifiek actie geweest door de gemeente richting eigenaren. Daarvoor 

is de eerder genoemde inventarisatie nodig. 

5. Ziin eigenaren al benaderd door de gemeente en gewezen op de Landelijke  

subsidiemogeliikheden eventueel in combinatie met de Provinciale subsidieregeling asbest eraf  

zonnepanelen erop? 

Zie hiervoor. Naar aanleiding van de contacten over de hagelschade in de Lithse Polder 

hebben wij hierover intensief contact gehad met de agrarische sector. 

6. Ziin er binnen Oss al acties ondernomen die er toe biidragen aan de bewustwording bii  

partijen betreffende het verbod dat in 2024 ingaat? 

Zie hiervoor. Bewustwording wordt onderdeel van ons plan van aanpak. 

7. Heeft de gemeente Oss initiatieven ontwikkeld zoals bijvoorbeeld het project Asbesttrein in  

de regio Achterhoek? 

Nee, niet op een dergelijke wijze. De Asbesttrein staat voor 'Profiteren door samen slimmer te 

organiseren'. Zoals hiervoor aangegeven maken wij ons wel hard voor een gezamenlijke 
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aanpak. In ODBN-verband en voor onze eigen aanpak gaan wij na of dit een na te volgen 

initiatief is. 

8. Is er binnen Oss al een plan van aanpak opgesteld met daar in opgenomen hoe in  

samenwerking met de eigenaren vorm gegeven gaat worden. Om te komen tot een asbestvrij  

Oss in 2024? 

Zie hiervoor. 

9. Is er ai nagedacht hoe de gemeente qaat handhaven na 2024? 

Nee, nog niet. Het duurt nog lang voordat het 2024 is en we mogelijk handhavend op zouden 
moeten treden. Wij willen juist proberen om te voorkomen dat we moeten handhaven door te 
stimuleren dat de eigenaren voor die tijd hun asbestdaken hebben verwijderd. Bovendien 
moet het besluit waarin het asbestverbod is opgenomen nog van kracht worden (verwachting 
juii 2017). Pas dan is duidelijk welke handhavingsmogeiijkheden wij op basis van dat besluit 
hebben. 

Wij vertrouwen erop u met deze brief naar tevredenheid te hebben geantwoord. Voor nadere 
informatie of een toelichting op deze brief kunt u contact op nemen met de heer D. van der 
Linden van de afdeling Vergunningen, Toezicht en Handhaving, telefoon 14 0412. 

Met vriendelijke groet. 
Burgemeester en wethouders van Oss. 
De secretaris. De burgemeester. 

Drs. W.J.L. Buijs - Glaudemans. 


